
Eriävä mielipide 
 
Sivistysvaliokunnan päätöstä kielikylpytoiminnan toteuttamista nopeutetulla aikataululla on 
perusteltu kunnanhallituksen 16.3.2020 tekemällä päätöksellä, joka liittyi Söderkulla skolanin 
koulun tulevaisuuteen.  
Tähän päätökseen liittyvä lausuma - jossa puhuttiin kielikylpyopetuksen suunnittelemisesta siten, 
että se voisi aloittaa Söderkullassa syksyllä 2021 - oli luonteeltaan ohjaava ja ilmaisi 
kunnanhallituksen tahtotilaa. Faktoihin perustuvaa tietoa optimaalisesta aloitusvuodesta 
kunnanhallituksella ei ollut käytössään. 
 
Kunnanhallitus ei tehnyt asiasta päätöstä.  
Kielikylpyopetuksen aikaistamista on kuitenkin edistetty korostamalla kunnanhallituksen 
yksimielisen päätöksen velvoittavuutta niin suomenkielisessä opetusjaostossa kuin 
sivistysvaliokunnassa. 
 
Kielikylpyopetuksen aikaistamiseen liittyy ongelmia ja riskejä, jotka on kokonaan sivuutettu. Ne 
koskevat sekä oppilaiden yhdenvertaisuutta että toimivan kielikylpypedagogiikan edellytyksiä. 
Vanhemmilta ja asiantuntijoilta saatu voimakas kritiikki pitäisi käsitellä perusteellisesti.  
 
Kahdeksalle oppilaalle järjestettävän ja pedagogisesti kyseenalaisen kielikylpyratkaisun 
kiirehtiminen nykyisten säästöpaineiden alla ei ole perusteltavissa. Myös vaikuttavuusarviot 
puuttuvat tyystin.  
 
Siksi katson, että kunnanhallituksen olisi syytä käyttää otto-oikeutta ja palauttaa asia 
uudelleenvalmisteluun. 
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